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Innstilling fra finanskomiteen om forslag fra stortingsrepresentantene Øystein Hedstrøm 
og Lodve Solholm om å fjerne importvernet for poteter som et ledd i å øke 

tilbudet av kvalitetsprodukter til konsumentene
Dokument nr. 8:85 (2001-2002)

Til Stortinget 

SAMMENDRAG

Forslagsstillerne registrerer at poteten er blitt mindre
populær på norske middagsbord. Fra 1950-tallet og
frem til i dag har forbruket av matpoteter gått ned til en
tredjedel, fra ca. 90 kilo til cirka 30 kilo pr. person i
året. 

Forbrukerne har uttrykt misnøye med kvaliteten på
norske matpoteter. Produsentene har delvis lagt skyl-
den på butikkene ved å påstå at uriktig lagring er årsa-
ken til problemene. Likevel er det påvist en rekke for-
hold med omfattende høstningsskader på
produksjonsstedet. 

Foreløpig har utenlandske kvaliteter en liten andel av
det norske markedet, selv om den er økende. En med-
virkende årsak til dette er at norsk potetproduksjon
beskyttes gjennom et tollbasert vern. I perioden 15.
mai til 15. juli er importavgiften kr 2,17 pr. kilo mot kr
1,12 pr. kilo ellers i året. 

Forslagsstillerne mener at den rådende landbrukspo-
litikken der konsumentene betaler overpris og subsi-
dier har virket som en sovepute på aktører innenfor
potetsektoren. Det er et faktum at forbrukerne tilbys
for dårlige potetkvaliteter. Det må være et mål å sikre
bedre tilbud og flere valgmuligheter for å tilfredsstille
forbrukernes krav. Konsumentene kan få flere reelle
alternativer hvis utenlandske varer gis større mulighe-
ter gjennom konkurranse til forbrukervennlige priser.
Samtidig vil dette bidra til å gjøre hele den norske ver-
dikjeden for poteter mer markedsorientert. 

Forslagsstillerne vil på denne bakgrunn fremme føl-
gende forslag: 

"Stortinget ber Regjeringen omgående å oppheve
importtollen for poteter."

KOMITEENS MERKNADER

K o m i t e e n ,  m e d l e m m e n e  f r a  A r b e i d e r -
p a r t i e t ,  R a n v e i g  F r ø i l a n d ,  S v e i n  R o a l d
H a n s e n ,  T o r e  N o r d t u n ,  T o m a s  N o r v o l l  o g
T o r s t e i n  R u d i h a g e n ,  f r a  H ø y r e ,  S v e i n
F l å t t e n ,  T o r b j ø r n  H a n s e n ,  H e i d i  L a r s s e n
o g  J a n  T o r e  S a n n e r ,  f r a  F r e m s k r i t t s p a r -
t i e t ,  G j e r m u n d  H a g e s æ t e r ,  l e d e r e n  S i v
J e n s e n  o g  P e r  E r i k  M o n s e n ,  f r a  S o s i a l i s -
t i s k  V e n s t r e p a r t i ,  Ø y s t e i n  D j u p e d a l ,
A u d u n  B j ø r l o  L y s b a k k e n  o g  H e i d i
G r a n d e  R ø y s ,  f r a  K r i s t e l i g  F o l k e p a r t i ,
I n g e b r i g t  S .  S ø r f o n n  o g  B j ø r g  T ø r r e s d a l ,
f r a  S e n t e r p a r t i e t ,  M o r t e n  L u n d ,  f r a  V e n -
s t r e ,  M a y  B r i t t  V i h o v d e  o g  f r a  K y s t p a r -
t i e t ,  K a r l - A n t o n  S w e n s e n , har drøftet behand-
lingen av foreliggende Dokument 8-forslag ut fra brev
fra Stortingets presidentskap datert 8. mars 2002, jf.
FO § 29 annet ledd siste setning. K o m i t e e n  har
besluttet at det ikke anses nødvendig med høring eller
å be om redegjørelse fra departement før innstilling i
saken blir avgitt.

K o m i t e e n s  f l e r t a l l , alle unntatt medlemmene
fra Fremskrittspartiet, vil vise til at de gjeldende satser
for toll/importavgift på matvaresektoren er et resultat
av nasjonale forhandlinger og beslutninger på grunn-
lag av Stortingets vedtak, samt internasjonale handels-
avtaler. F l e r t a l l e t  mener på denne bakgrunn at det
ikke er ønskelig å behandle tollvernet for poteter som
en enkeltsak.

F l e r t a l l e t  vil vise til den brede enighet om økt for-
brukerretting av matpolitikken, og at dette hensyn skal
ivaretas av alle ledd i matvarekjeden.

F l e r t a l l e t  fremmer følgende forslag:
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"Dokument nr. 8:85 (2001-2002) - forslag fra stor-
tingsrepresentantene Øystein Hedstrøm og Lodve Sol-
holm om å fjerne importvernet for poteter som et ledd
i å øke tilbudet av kvalitetsprodukter til konsumentene
- bifalles ikke."

K o m i t e e n s  m e d l e m m e r  f r a  F r e m s k r i t t s -
p a r t i e t  viser til at potetforbruket i Norge har blitt
sterkt redusert i de senere årene. Dette skyldes sann-
synligvis flere ulike forhold, som endrede matvaner
med  mer bruk av f.eks ris og pasta til middagsretter,
men d i s s e  m e d l e m m e r  mener at også den dårlige
kvaliteten på norske matpoteter må ta sin del av skyl-
den for at forbrukerne velger andre alternativer, og at
hensynet til forbrukerne tilsier at vi burde ha et bredere
utvalg av utenlandske potetkvaliteter i norske forret-
ninger. D i s s e  m e d l e m m e r  er enig med forslags-
stillerne i at den norske landbrukspolitikken med sub-
sidier og importvern har medvirket til at norske
potetprodusenter ikke i tilstrekkelig grad har vært opp-
tatt av å levere en kvalitet som forbrukerne har vært
fornøyd med. For å få til en heving av kvaliteten på de
poteter som tilbys norske forbrukere bør derfor import-
vernet for poteter oppheves slik at norske produsenter
blir utsatt for reell konkurranse. Dette vil kunne føre til

en nødvendig kvalitetsheving på de norske potetene
som tilbys og et reelt valg for forbrukerne.

På denne bakgrunn vil d i s s e  m e d l e m m e r  støtte
forslaget om å oppheve importtollen for poteter.

FORSLAG FRA MINDRETALL

Forslag fra Fremskrittspartiet:
Stortinget ber Regjeringen omgående å oppheve

importtollen for poteter.

KOMITEENS TILRÅDING

K o m i t e e n  viser til Dokument nr. 8:85 (2001-
2002) og til det som står foran og rår Stortinget til å
gjøre slikt

v e d t a k :

Dokument nr. 8:85 (2001-2002) - forslag fra stor-
tingsrepresentantene Øystein Hedstrøm og Lodve Sol-
holm om å fjerne importvernet for poteter som et ledd
i å øke tilbudet av kvalitetsprodukter til konsumentene
- bifalles ikke.

Oslo, i finanskomiteen, den 18. april 2002

Siv Jensen
leder

Morten Lund
ordfører

Ingebrigt S. Sørfonn
sekretær
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